
دستگیری مرد جوکرنما
به تازگــی فیلمی از اعتراض هــای مردم 
آمریکا در فضای مجازی منتشر شده که 
نشان می دهد یکی از معترضان با ماسک 
»جوکر« روی خودرو پلیس ایستاده و پس 
از تخریب آن، اقدام به باز کردن باک بنزین 
خودرو و پرتاب فندک به داخل آن  می کند. 
پس از آتش گرفتن این خودرو پلیس، فیلم 
اقدام جنجالی مرد جوکرنما در شبکه های اجتماعی حسابی داغ شد. حالا و پس 
از گذشت چند روز از این حادثه، اف.بی.آی اعلام کرده این مرد جوان دستگیر 
شده است. بر اساس قوانین آمریکا، این جوان در صورت محکومیت باید ۵ تا ۲۰ 
سال از عمرش را در زندان بگذراند. البته کاربران هم بیکار ننشسته اند و کمپینی 

را برای آزادی مرد جوکرنما در فضای مجازی راه انداخته اند.

سرباز حاج قاسم
در پی درگذشــت رمضان عبدالله شلح، 
دبیرکل ســابق جنبش جهاد اســلامی 
ســیدمهدی،  مهرداد  ســید  فلسطین، 
رئیس خبرگزاری صدا و سیما در حساب 
توییتــری خود پســتی را در وصف این 
مبارز انقلابی منتشر کرد. سید مهدی در 
توییتر نوشته است: »دکتر رمضان عبدالله 
دبیرکل فقید جهاد اسلامی فلسطین یکی از رویش های انقلاب اسلامی در 
منطقه بود. فردی مبارز، جهادی، دانشــگاهی، معتقد و متدین، عاشق امام 
و رهبری و بصیر. خود را ســرباز حاج قاســم می دانست. به روح پرفتوح او و 

همچنین شهید دکتر فتحی شقاقی درود می فرستیم«.

منتظرتیم حاجی!
رســانه ها چند روز پیش اعــلام کردند 
محمــد انصاری، مدافع پرســپولیس در 
تمرین این تیم رباط صلیبی پاره کرده و 
دست کم 6 ماه از میادین دور خواهد بود. 
محمد نادری، بازیکن هم پست انصاری که 
به نوعی رقیب او در تیم پرسپولیس هم به 
حساب می آید، در واکنش به مصدومیت 
هم تیمی اش در اینســتاگرام نوشــت: »محمد عزیز در این لحظات با همه 
وجود در کنارت هستیم و دعا می کنیم هر چه زودتر بار دیگر تجربه شیرین 
هم تیمی بودن با تو را حس کنیم. قرارمان یک روز همین نزدیکی ها در همان 

محل همیشگی... برای تکرار خاطرات روزهای قشنگ... منتظرتیم حاجی«!

گزارش عملکرد مجلس
»اقبال شــاکری« نماینده مجلس یازدهم 
در پاســخ به مطالبات مکرر کاربران فضای 
مجازی، روز گذشته لیســتی از اقدام های 
مجلس یازدهم در روز یکشنبه را در صفحه 
توییترش به اشــتراک گذاشــت. شاکری 
با هشــتگ #گزارش_عملکــرد در توییتر 
نوشته اســت:»در پی درخواست های مکرر 
 مردم، طرح های زیر را همراه با همکارانم امضا کردیم و تحویل هیئت رئیسه شد: 
رتبه بندی معلمان، قانون خدمات کشوری، قانون حمایت از جانبازان، تعیین تکلیف 

نیروهای شرکتی دستگاه های اجرایی. خبر خوش تأیید آن ها هم در راه است«.

 محمد تربت زاده »ازدواج اجبــاری« این روزها 
یکی از داغ ترین سوژ ه های فضای مجازی به حساب 
می آید. احتمالاً شــما هم مطالب طنز جورواجوری 
که در چند روز اخیــر در زمینه ازدواج اجباری در 
فضای مجازی منتشــر شده است را دیده اید. ماجرا 
امــا برخلاف تصور خیلی هایمــان ربطی به مجلس 

جدید و نمایندگان آن ندارد!
لابد اصلی ترین دلیلی که سبب شده کاربران فضای 
مجازی خیال کنند نمایندگان مردم در بهارســتان 
قصد دارند جوان ها را به زور به خانه بخت بفرستند، 
ریشه در این تصور افکار عمومی دارد که نمایندگان 
مجلس یازدهم قرار اســت سیاست های خاصی در 
زمینه های اجتماعی را دنبال کنند. البته بسیاری از 
نمایندگان هم گفته اند که تسهیل ازدواج در سنین 
پایین و تشویق برای فرزندآوری از مواردی است که 

احتمالاً مورد توجه این مجلس خواهد بود.

مجلس بی تقصیر است#
در مجلــس دهم نیز بحث ازدواج و کاهش جمعیت 
مورد توجــه نمایندگان قرار داشــت، اما به جز در 
مــوارد معدودی نتوانســتند طرح هــای مؤثری را 
به تصویب برســانند. به عنــوان مثال مجلس دهم 
تســهیلات ازدواج را به ۵۰ میلیون تومان افزایش 
داد. حالا اینکه آیا مجلس یازدهم می تواند طرح های 
مؤثرتــری را تصویب کند جای تردید فراوانی دارد، 
اما چیزی که روشــن است بیشــتر نمایندگان این 
مجلس شــعارهای زیادی در این زمینه می دهند. با 
این وجود هنوز نمایندگان جدید از طرح های خود 
برای تسهیل ازدواج جوانان و تشویق به فرزندآوری 

پرده برداری نکرده اند. 
در ایــن میان، از چند روز پیــش اخباری مبنی بر 
طرح »ازدواج اجباری« در فضای مجازی منتشــر 
شده است! انتشاردهندگان خبرهای مربوط به این 

ماجرا، ادعا می کنند نمایندگان مجلس یازدهم قصد 
دارند قانونی را تصویب کنند که جوانان را مجبور به 

ازدواج تا پیش از ۲8 سالگی می کند!
برخلاف این شایعه ها اما طرح ازدواج اجباری فقط 
پیشــنهادی از سوی یک فعال فرهنگی و اجتماعی 

است.

12 قانون برای ازدواج!#
ماجرا از یادداشت حجت الاســلام محمد ادریسی، 
سردبیر نشــریه سراج با عنوان »پیشــنهاد قوانین 
جدید برای تسریع ازدواج به مجلس و دولت« آغاز 
شــد. در این یادداشت برای تســهیل ازدواج موارد 

عجیب و غریبی طرح شده است.
طرح اصلی این اســت که ازدواج اجباری و قوانینی 

هم برای آن در نظر گرفته شود!
قانون اول: ابتدای دوره ازدواج اختیاری ۱۷ ســال 
و انتهای آن ۲8 اســت و اگر کسی ازدواج نکرد باید 

ازدواج اجباری داشته باشد.
قانون دوم: اگر کســی پس از ســن ۲8 سالگی از 
ازدواج امتنــاع کرد از وی ربع درآمد کســب و کار 
و صنعــت یا مالیات از تجارت او گرفته می شــود و 
به آن ها که می خواهنــد ازدواج کنند و گرفتار فقر 

هستند داده می شود.
قانون ســوم: اگر فرد در این دوره ســنی ازدواج 
نکــرد اگر بیمار بود، معالجه او مجانی اســت و اگر 
بیماری بدون علاج داشت از ازدواج او امتناع شود و 
اگر بیماری او معالجه شــد و ازدواج نکرد باید تمام 

هزینه های ازدواج یک زوج را پرداخت کند.
این قوانین تا ۱۲ مورد ادامه دارد و برای کســی که 
از ازدواج امتناع می کند تنبیه های سختی از جمله 
پرداخت جریمه و ممنوعیت اســتخدام در مشاغل 
خاص همچون پســت های مدیریتــی و تدریس و 

عضویت هیئت علمی وجود دارد!

این طرح که بیشــتر شــبیه یک شــوخی به نظر 
می رسد، با ســرعت زیادی در فضای مجازی دست 
به دست شد و موجی از انتقادها را علیه نمایندگان 
مجلس که نقشی در تنظیم این طرح نداشتند، راه 

انداخت. 

مانع تراشی برای نمایندگان#
واکنش ها در شــبکه های اجتماعی و فضای مجازی 
دوگانه اســت. عده ای موضوع را بسیار جدی تلقی 
کرده اند و برخی آن را به شــوخی گرفته و دســت 

انداخته اند.
هشــتگ #ازدواج_اجباری درحــال حاضر یکی از 
داغ ترین هشــتگ های توییتر فارسی است. کاربری 
به کنایه نوشته است: »از زمان اجرای قانون ازدواج 
اجباری اونی که سنش از ۲8 گذشته باشه تکلیفش 
چیــه؟ عطف به ماســبق میشــه یا نــه؟ اون وقت 

مطلقه ها چجوری تعریف شدن تو این«؟
کاربر دیگری گفته است: »اگر ازدواج رو مثل خرید 
خودرو قرعه کشــی کنند چی«؟! فردی دیگری هم 
نوشــته: »کسی که این طرحو داده قطعاً با مجرد ها 

دشمنی داشته است«. 
کاربر دیگری هم نوشــته است: »بچه ها من 4۰ روز 
دیگه ۲8 ســالم میشه. فقط 4۰ روز مونده تا اینکه 
تصمیم بگیرم یک مجرم باشــم یا یک متأهل. زیبا 

نیست«؟
 V.EZDEVAJ ًکاربر دیگری نوشته است: »احتمالا
تو ۲6 ســالگی پیام می ده: مشترک گرامی شما 8۰ 
درصد از حجم بسته  تجرد خود را استفاده کرده اید. 
لطفاً هرچه ســریع تر نســبت به اســتفاده از بسته 

ازدواج اجباری اقدام نمایید«.
اما عــده ای هم این طرح را جــدی گرفته اند. یکی 
از کاربران با اشــاره به مشــکلات اقتصادی که این 
روزها گریبانگیر جوانان است، نوشته: »جوون بالای 
۲8 ســال اگه درآمد پایدار و ثابت داشــت، منتظر 
نمی موند که به زور ببرنش پای سفره عقد. خودش 

اقدام می کرد«.
با این حال فضای موجود در شــبکه های اجتماعی 
نشــان می دهد که خیلی ها مجلس یازدهم را بدون 
آنکه نقشی در ارائه چنین پیشنهاد عجیب و غریبی 

داشته باشد، مقصر می دانند. 
جو منفــی ای کــه این روزهــا علیه مجلســی ها 
راه افتــاده ثابــت می کند طرح مســائل حســاس 
اینچنینی به صورت غیرکارشناســی، چیزی به جز 
مانع تراشی در مســیر کاری نمایندگان را به دنبال 
ندارد. شاید بهتر باشــد نمایندگان هرچه سریع تر 
موضع رســمی خودشــان را درباره این پیشــنهاد 
جنجالی اعــلام کنند تا هرچه زودتر شــایعه های 
 مربــوط به این طــرح، از بســتر فضــای مجازی 

پاک شوند.

کرونا بالاخره تمام می شود؟
قدس زندگی: تقریباً بزرگ ترین ســؤالی 
که این روزها درباره کرونا مطرح می شود، 
این اســت کــه کووید۱9 چــه زمانی و 

چگونه پایان می یابد؟
بر اســاس گزارشــی که نیویورک تایمز 
تهیه کــرده و ایســنا آن را به فارســی 
برگردانده، بــه عقیده  مورخان، پاندمی ها 

معمولاً دو نوع ســرانجام دارند: پزشــکی؛ هنگامی است که شیوع بیماری و 
میزان مرگ ومیر ناشی از آن افت می کند. اجتماعی؛ هنگامی که همه گیریِ 

ترس درباره بیماری از بین می رود.
دکتر جرمی گرین، مورخ پزشکی در دانشگاه جانز هاپکینز می گوید: »وقتی 
مردم می پرسند »این بیماری کی تمام می شود؟« پرسش آنان درباره  پایان 

اجتماعی آن است.
بــه عبارت دیگر »پایان« ممکن اســت به علت از بیــن رفتن یک بیماری 
نباشــد، بلکه به این خاطر باشد که مردم از حال وحشت خسته می شوند و 
یاد می گیرند که چگونه با یــک بیماری زندگی کنند«. آلن برانت، مورخ از 
دانشگاه هاروارد می گوید درباره  کووید۱9 اتفاق مشابهی در حال وقوع است: 
»همان طور که در بحث بازگشــایی اقتصادی دیدیم، بســیاری از پرسش ها 
درباره  آنچه »پایان« نامیده می شود، نه براساس داده های پزشکی و بهداشت 

عمومی، بلکه براساس فرایندهای سیاسی - اجتماعی تعیین می شود«.
دورا ورگا، مورخ از دانشــگاه اکسِتر می گوید: »پایان ها بسیار بسیار درهم و 
برهمند؛ با نگاه به گذشــته درمی یابیم که درباره پایان اپیدمی های مختلف، 

اطلاعات واضحی وجود ندارد«.
به عنوان مثال هیچ کس نفهمید طاعون چگونه ریشــه کن شــد. بیماری ای 
که میلیون ها نفر را در سرتاســر جهان به کام مرگ کشانده بود، در قرن ۱9 
خود به خود از میان رفت. مورخان می گویند طاعون پیش از آنکه به صورت 
پزشکی پایان یابد، به صورت اجتماعی به پایان رسیده بود. به این معنی که 

مردم قیدِ معالجه و درمان را زده و به زندگی عادی برگشته بودند.
اما آیا این اتفاق برای کووید۱9 هم می افتد؟ مورخان می گویند یک احتمال 
این اســت که همه گیری ویروس کرونا پیش از آنکه از نظر پزشکی به پایان 
برســد، از نظر اجتماعی پایان می یابد. مردم ممکن است از محدودیت های 
ناشی از همه گیری خسته شــوند؛ درحالی که هنوز واکسن یا درمانی برای 

کنترل بیماری کشف نشده است.
نائومی راجرز، مورخ از دانشــگاه ییل می گوید: »فکر می کنم در این مسئله  
روان شناســی اجتماعیِ خســتگی و ناامیدی وجود دارد. ممکن است ما در 
لحظه ای باشــیم که مردم بگویند: دیگر بس است؛ من حق دارم به زندگی 

عادی برگردم«.
این اتفاق هم اکنون در حال وقوع است. در برخی ایالت های آمریکا فرمانداران 
محدودیت ها را برداشته اند و برخلاف هشدارهای مقام های بهداشت عمومی، 
به آرایشگاه ها و باشگاه های ورزشی اجازه  بازگشایی داده اند. به موازات اینکه 
مشــکلات اقتصادی ناشــی از خانه نشــینی افزایش می یابد، مردم بیشتر و 
بیشــتری ممکن است آمادگی این را داشته باشــند که بگویند »دیگر بس 

است«.
دکتــر راجرز می گوید: »مقام های بهداشــت عمومی پایانی پزشــکی را در 
چشم انداز خود دارند، اما برخی اعضای جامعه، پایانی اجتماعی را می بینند«.

او ادامه می دهد: »چه کســی ادعا خواهد کرد که پایان فرا رســیده اســت؟ 
اگر در مقابل عقیده  پایان یافتن آن عقب نشــینی کنید، در مقابل چه چیزی 
عقب نشــینی کرده اید؟ اگر بگویید »نه پایان هنوز فرا نرسیده است« مدعی 

چه چیزی شده اید؟«
دکتر برانت می گوید چالش این اســت که پیــروزی ناگهانی وجود نخواهد 
داشــت. تلاش برای تعریــف پایان همه گیری »فرایندی طولانی و دشــوار 

خواهد بود«.

 مجازآباد
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ورزشورزش
گل محمدی به دنبال دروازه بان ذخیره جوان و بی حاشیه

رادو: برای شماره یک 
پرسپولیس چهار سال جنگیدم

jگفت وگو با حمزه ولی پور به انگیزه نوشتن داستانی با موضوع امام رضا 

مضامین رضوی می توانند جهانی شوند 

وجدان گل فروش بیدار است
رقیه توسلی: یک خروار آه می کشد اما نمی رود سر اصل مطلب. دارد دِق می کند 
و دِق می دهد. خواهریِ همیشگی نیست. مثل صدای ضبط شده پیامگیر فقط هر 

چند دقیقه یک بار می گوید: لعنت بر کرونا.
آن قدر ســؤال می کنم و صبوری به خرج می دهم تا رابین هود »گل ترمه« از راه 
می رسد و از گیجی نجاتم می دهد. خاله خاله کنان طوری خبرِ گم شدن موبایل 

مادرش را در چله کمان نشانه می رود سمتم که خشکم می زند.
عین تیرخورده ها، دستم می رود سمت گوشی خودم که توی شارژ است تا مطمئن 
شوم گم نشده است. وسط این حیص و بیص نمی توانم یاد ویدئو رانش زمین در 
نروژ نیفتم. وقتی آبِ ناقلا، خانه ها را در خود می بلعد و در طرفه العینی زندگی آدم ها 
به قعــر رودخانه می پیوندد. وقتی دیگر کاری از آدمیزاد برنمی آید جز اینکه پناه 
ببرد به بلندی و تماشاچی داستان خودش شود. تماشاچی ذره ذره ناپدیدشدنش.

اما گالری عکس و فیلم، قیمت هولناک گوشــی، بر باد رفتن شــماره مخاطبان، 
اطلاعات بانکی و یادداشــت ها، مگر شوخی است؟ احساس می کنم خواهریِ این 
ساعت، حال وصف ناپذیر آن لحظه نروژی ها را دارد که آب، زندگی شان را به بازی 
گرفته. که هیچ جمله درخورِ آرام بخشــی وجود ندارد جز این ســؤال که آیا به 
شماره ات زنگ زده ای مائده جان؟ که آن را هم میانه راه، رابین هود می قاپد و جواب 
می دهد: ۵4 بار. گفت وگوی تلفنی مان که تمام می شود، می آید... »خانوم وجدان« 
را عرض می کنم... تازگی ها خیلی زود به زود حالم را می پرسد... همیشه خدا هم 
طلبکار و عین آرایشگرهای افاده ای با نگاه از بالا به پایین... می آید و صندلی کناری ام 
را از پشــت میز بیرون می کشد و سیاستمدارانه می گوید: سلام عزیزم! آبجی های 
مهربان در این موقعیت بلند می شوند، لباس می پوشند، به خواهرشان زنگ می زنند 

که دارم می آیم با هم دنبال گوشی ات بگردیم.
خودم را می گذارم جای مائده... خانه های ناپدید شده نروژی و خواهرِ هاج و واج و 
کرونای لعنتیِ حواس پرت کن مگر شوخی است؟ گم شدن احساس وظیفه مگر 
شوخی است؟ راست می گوید خانوم وجدان. راه می افتم. چون گاهی اوقات جز راه 
افتادن، راهی نیست. در مســیر خانه خواهری ام که رابین هود »گل ترمه« زنگ 
می زند. سرخوشی اش به وضوح پیداســت. دوباره خبرش را می گذارد در کمان و 

نشانه می رود. تیتر خبر این است؛ آقای گل فروش موبایلشان را جواب داده است.
گویا وقت حســاب و کتاب، گوشی روی پیشخوان لیز خورده زیر انبوه کاغذهای 
رنگی.  زیرچشمی »خانوم وجدان« را که روی صندلی شاگرد با دستکش و ماسک 
نشسته، می پایم و باطمأنینه می گویم: خب! ممنون بابت رهنمودهایتان.. بهتر نیست 
حالا یک تلفنی هم به وجدان های دیگر بزنید، مثلاً به صنعت و معدن و تجارتی ها. 

آخر قیمت هولناک گوشی هنوز به قوت خودش باقی است.

احتمال بازگشت لوشامپیونا پس از تعطیلی!

شانس به قدوس رو کرد

چه خبر؟

روزمره  نگاری

پای مدافع برزیلی روی گلوی استقلالپای مدافع برزیلی روی گلوی استقلال

 پادوانی غرامت پادوانی غرامت
 پرسپولیس و ایوانکوویچ   157157 میلیاردی می خواهد میلیاردی می خواهد

منتظر رأی نهایی دادگاه عالی ورزش

پالس های مثبت برانکو

 جنجال»ازدواج اجباری« در فضای مجازی

مجرد یا مجرم؟!
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امین غلام نژاد: جدایی علیرضا بیرانوند از پرســپولیس 
حتی تا قبل از پایان این فصل تقریباً قطعی شده و مربیان 
پرسپولیس به دنبال این هستند تا یک جانشین مناسب برای 
او پیدا کنند. در همین راستا، برخی از دروازه بان های لیگ 
برتری که یکی دو نفر آن ها سابقه بازی کردن در پرسپولیس 
را هم دارند برای پیوستن به جمع سرخپوشان اعلام آمادگی 
کرده اند. یحیی گل محمدی به اتفاق داوود فنایی به دنبال 
این هستند که یک دروازه بان نسبتاً جوان و با کیفیت و البته 
بدون حاشیه را به تیم خود بیاورند و از این رو دروازه بان های 
پرحاشیه شانس بسیار کمی برای جانشینی علیرضا بیرانوند 
دارند. برخلاف نام های مطرح شــده که از درواز ه  بان های با 
تجربه و شناخته شده هستند، کادر فنی پرسپولیس به هیچ 
عنوان قصد ندارد درواز ه بان ســن و سال دار و اسمی به تیم 
خود اضافه کنند. نکته قابل توجه اینکه کادرفنی پرسپولیس 
در نظر دارند از بوژیدار رادوشوویچ به عنوان دروازه بان نخست 
تیــم خود بهره ببرند و در واقع دروازه بان جدید این تیم به 
عنوان گلر دوم سرخپوش خواهد شد. در این زمینه شاگردان 
جوان پیشین گل محمدی و داوود فنایی در تیم های تحت 
هدایت آن ها بیشترین شانس را برای پیوستن به پرسپولیس 
دارند. جالب اینکه حتی خود بیرانوند نیز از رادوشــوویچ به 

عنوان بهترین جانشین خود نام برده بود.

اعتقاد فنایی#
داوود فنایی مربی گلرهای پرســپولیس در مورد دروازه 
بــان اول می گوید: همه ما می دانیم که علیرضا بیرانوند 
دروازه بان اول تیم ملی و بهترین گلر آسیاست و جدایی 
او کار را برای ما مشــکل می کند چون بازیکن بزرگی را 
از دست می دهیم. با این حال فوتبال حرفه ای زیاد تابع 
این حرف ها نیست و باید به سرعت جای خالی بیرو را پر 
کنیم. خوشبختانه ما رادوشوویچ را در این پست داریم 
که نشــان داد چه قابلیت های زیادی دارد. رادوشوویچ 
مبارزه برای رســیدن به ترکیب اصلی را دوست دارد. او 
چهار ســال جنگید و این روحیه  برای یک دروازه بان 
خیلی با ارزش اســت. فنایی دربــاره انتخاب دروازه بان 
دوم گفــت: با وجود رادو به یک گلر جوان با انگیزه نیاز 
داریم. با توجه به نجومی بــودن قیمت ها و اینکه همه 
گلرهای خوب در تیم هایشــان تحت قرارداد هســتند 
ترجیــح می دهیم روی جوان ها ســرمایه گذاری کنیم. 
یادمان باشــد که بیرانوند از کجا چهره شد و چطور به 
دروازه بان اول آســیا بدل شــد. برنامه ما این است که 
بتوانیم دروازه بان آمــاده و صبور جذب کنیم که چند 

سال دروازه پرسپولیس را بیمه کند.

رادو: در ایران خوشحالم#
بوژیدار رادوشوویچ در مقابل باشگاه پرسپولیس در خصوص 
تمجیــد فنایی از او به عنوان گلر شــماره یک عنوان کرد: 
زمان زیادی بود که منتظر بودم. بسیار خرسندم که مربی 
دروازه بان ها من را انتخاب کرد. مهم ترین چیز در زندگی یک 
فوتبالیست این اســت که مربی شما را قبول داشته باشد، 
من چیز زیادی نمی گویم اما حتماً این چهار سالی که برای 
این موضوع انتظار کشــیدم، گویا هست که چقدر اشتیاق 
داشتم. خیلی خوشحالم که در تیم بزرگی چون پرسپولیس 

دروازه بان اول شده ام.
او درباره مشــکلات مالی پرسپولیس نیز اظهار کرد: بعضی 
وقت ها خسته کننده بود ولی در حال حاضر من خوشحالم و 
تشکر می کنم. رادو درخصوص آغاز مسابقات و میزان آمادگی 
خودش گفت: من فکر می کنم تمام بازیکنان آمادگی دارند 
کــه بازی های  پیش رو را انجام دهنــد و امیدوارم بتوانیم 

مسابقات را ادامه دهیم و ما قهرمان خواهیم شد.
وی در پایان با اشاره به اینکه باسابقه ترین بازیکن خارجی 

تاریخ پرسپولیس اســت توضیح داد: اگر بخواهم راستش 
را بگویم وقتی آمدم اینجا فکــر نمی کردم مدت زیادی در 
ایران بمانم اما اتفاقاتی که در ســال های اخیر رخ داد من را 
خوشحال کرد و خانواده ام نیز خوشحال هستند و این مسئله 
مهمی اســت که من از زندگی در ایران لذت ببرم. هواداران 
عزیز و هرچیزی که در اطراف باشــگاه هست، من را مجاب 
کرد تا در ایران بمانم و خوشــحالم و دوست دارم ماندنم در 

ایران را ادامه دهم.

بیرو فقط تا 12 تیر#
علیرضا بیرانوند پس از حضور در باشگاه پرسپولیس در جمع 
خبرنــگاران در خصوص اینکه آیا قرار اســت راهی بلژیک 
شــود یا خیر اظهار کرد: یک قراردادی بین باشگاه بلژیکی و 
پرسپولیس امضا شده و من هم تا جایی که بتوانم در تمرینات 
پرسپولیس شرکت خواهم کرد. وی در خصوص اینکه آیا از 
تاریخ 11 تیر بازیکن آنتورپ محســوب می شود گفت: فکر 

می کنم در قرارداد چنین مسئله ای عنوان شده است.

گلر ملی پوش پرسپولیس در خصوص اینکه در این شرایط 
پرسپولیس در خلأ او باید چکاری انجام دهد عنوان کرد: من 
دیگر این مسائل را نمی دانم، این تصمیم را باشگاه می گیرد 

چون توافق بین دو باشگاه انجام شده است.
بیرانوند در خصوص اینکه چه زمانی به بلژیک سفر می کند 
یادآور شد: اگر قرار باشد بروم فکر می کنم این اتفاق تا پایان 
هفته رخ دهــد. اگر به بلژیک بروم فقط برای تســت های 
پزشــکی این کار را انجام می دهــم چون تا 12 تیر بازیکن 

پرسپولیس هستم.
وی در خصــوص اینکه آیــا علاقه دارد در ایــن 9 بازی در 
پرســپولیس بماند تصریح کرد: اگر قرار بــود بروم همان 
نیم فصل می رفتم، به هر حــال با وضعیت کرونا بازی ها به 
تعویق افتاده و امیدوارم هر دو باشگاه تصمیم مناسبی بگیرند.

گلر پرسپولیس تأکید کرد: در بلژیک آن ها فینال جام حذفی 
در پیش دارند و این بازی خیلی برایشان مهم است. اگر کرونا 
نبود شاید الان بازی های ما تمام می شد و من هم در بلژیک 

حضور داشتم.

گل محمدی به دنبال دروازه بان ذخیره جوان و بی حاشیه

رادو: برای شماره یک پرسپولیس چهار سال جنگیدم

پسر زیدان در تیم ملی الجزایر؟
ورزش: تیــم ملی الجزایــر خود را آماده حضور در مقدماتــی جام جهانی 2022 
می کند و امیدوار است با جمال بالماضی یکی از تیم های صعودکننده به جام جهانی 
قطر باشــد. اما در هفته های اخیر شایعات حضور بازیکنان دو ملیتی در این تیم، 
جنجال های زیادی را به پا کرده و حالا ســرمربی الجزایر نســبت به این شایعات 
واکنش نشان داده است. جمال بالماضی درباره مذاکره با پسر زین الدین زیدان ستاره 
فرانســوی می گوید: »هیچ مذاکره ای با لوکا نداشته ام و اطلاعی از این مورد ندارم 
اما نمی دانم که فدراسیون صحبتی انجام داده یا خیر«. لوکا زیدان به خاطر ملیت 

پدرش می تواند در الجزایر هم بازی کند.

کلوپ: رژه قهرمانی شاید بماند برای فصل بعد
ورزش: کلوپ سرمربی لیورپول می گوید: با توجه به شرایط بغرنج ناشی از بحران 
اپیدمی کووید19 در انگلیس، ممکن است رژه قهرمانی تیمش در لیگ برتر به فصل 
آینده موکول شــود، زمانی که شرایط برای برگزاری گردهمایی های بزرگ در شهر 
فراهم باشد. لیورپول تنها دو پیروزی با قهرمانی در لیگ برتر پس از 30 سال فاصله 
دارد. این در حالی است که فصل لیگ برتر به دلیل بحران کرونا از اسفند ماه تاکنون 
به حالت تعلیق درآمد. ولی قرار است ادامه فصل از روز 17 ژوئن از سر گرفته شود. 
با توجه به برگزاری بازی ها پشت درهای بسته امکان جشن گرفتن هواداران لیورپول 

در داخل ورزشگاه آنفیلد وجود ندارد.

رکورد دوندگی در بوندس لیگا شکسته شد    
ورزش: در بازی هفته ســی ام بوندس لیگا با بورسیا دورتموند، بازیکنان هرتابرلین 
بسیار دویدند. بهترین بازیکن پرتحرک »بانوی پیر« بوندس لیگا، »ولادیمیر داریدا« 
بود. هافبک 29 ســاله تیم ملی جمهوری چک در این بازی از هفته ســی ام لیگ 
آلمان، 14.65 کیلومتر دوید. حدنصابی که تاکنون ســابقه نداشت. داریدا با وجود 
تلاشی که در مدت 90 دقیقه در کنار هم تیمی  هایش کرد شاهد باخت یک بر صفر 
از زنبورها بود. سایت ترانسفرمارکت ارزش وی را 4.5 میلیون یورو تخمین زده است. 
وی در فصل جاری سه گل زده و پنج پاس گل داده است. هرتا هم اکنون در جدول 

در رده نهم قرار دارد.

بازنشستگی مک گریگور؛ برای سومین بار
 )UFC(  آی اسپورت: کونور مک گریگور مبارز ایرلندی و قهرمان پیشین مسابقات
در دو وزن، از بازنشستگی خود خبر داد. این ورزشکار این موضوع را در توییتر خود 
گزارش داد. مک گریگور 31 ســاله با ارسال عکســی با مادرش نوشت: »سلام به 
همه، من تصمیم گرفتــم از ورزش های رزمی خداحافظی کنم. به خاطر خاطرات 
ماندگار این سفر شگفت انگیز از همه تشکر می کنم«. این نخستین بار نیست که 
مک گریگور اعلام بازنشستگی می کند. برای اولین بار، این مبارز ایرلندی در سال 
2016 اظهارات مشابهی مطرح کرد. آخرین بار نیز در مارس 2019 رخ داد که مک 

گریگور خداحافظی کرد.

سینا سپهر: بحث شکایت برانکو ایوانکوویچ، سرمربی 
موفــق ســال های گذشــته پرســپولیس از این تیم 
مدت هاســت به عنوان یکی از مشکلات اصلی مدیران 
باشگاه پرسپولیس مطرح است و مسئولان این باشگاه 
هر چند وقت یک بار تلاش می کنند تا رضایت این مربی 
کروات را برای مذاکره و توافق احتمالی بدست بیاورند که 
این اتفاق تاکنون رخ نداده و برانکو همواره بر دریافت پول 

خود تأکید کرده است.
پس از صدور رأی کمیته تعییــن وضعیت بازیکنان و 
مربیان فیفا در پرونده برانکو و باشگاه پرسپولیس، این 
باشگاه اعتراض رســمی خود را به دادگاه عالی ورزش 
ارســال کرد تا بررسی این پرونده همچنان ادامه داشته 

باشد.
پس از این موضوع دادگاه CAS با ارسال نامه ای به برانکو 
اعلام کرد به دلیل رسیدگی پرونده در این دادگاه، اجرای 
رأی فیفا موقتاً تعلیق شده است. با این حساب دو طرف 
باید منتظر باشــند تا دادگاه عالی ورزش نظر نهایی را 

درباره این پرونده اتخاذ کند.
بر اساس رأی کمیته تعیین وضعیت بازیکنان و مربیان 
فیفا، باشگاه پرسپولیس محکوم به پرداخت یک میلیون 

و 55 هزار یورو به برانکو ایوانکوویچ شده است.
البته باشــگاه پرسپولیس در چند روز اخیر مدعی شده 
بود قصد دارد با برانکو مذاکره کند تا پرونده بدون طرح 
دعوا در دادگاه عالی ورزش به پایان برسد. در همین حال 
برانکو ایوانکوویچ درباره اینکه باشگاه با او تماسی داشته 
یا خیر؟ گفت: من تماسی با آن ها نداشتم و در این باره 

باید از مسئولان پرسپولیس سؤال کنید.

 چراغ سبز به سرخ ها؟#
برخی از رســانه ها پس از این اظهارنظر برداشــت های 
متفاوتی را از سخنان برانکو داشتند به نوعی که طیفی 
از رسانه های همسو با مدیریت باشگاه پرسپولیس مدعی 
شدند برانکو با استفاده از این جملات به مدیران فعلی 
پرسپولیس چراغ سبز نشان داده تا آن ها برای مذاکره با 
وی وارد عمل شوند، اما طیف دیگری مدعی شدند او به 
دنبال وصول مطالبات معوقه خود است و به هیچ عنوان 

قصد مصالحه با باشگاه پرسپولیس را ندارد.
در همین حال مدیران باشــگاه پرسپولیس امیدوارند با 
این تلاش ها و رایزنی های متعدد و به کار گیری از وکلای 
بین المللی بخشی از غرامت تعیین شده از سوی فیفا را 

کاهش دهند اما آنچه مسلم است برانکو و همکارانش 
در برهه کنونی سرسختانه به دنبال پول عقب مانده 

خود و جریمه تعیین شده از سوی فیفا هستند 
به همین دلیل بعید است به راحتی از شکایت 

خود منصرف شوند.
این سلســله اتفاقات حالا به دغدغه بزرگ 
کادر فنی کنونی و هواداران این باشــگاه 
تبدیل شــده، بیم کســر امتیاز و اجرای 
تنبیه های انضباطی در صورت تکرار رأی 
محکومیت باشگاه پرسپولیس بزرگ ترین 
کابوســی اســت که پرسپولیســی ها 
را در برهــه کنونــی آزار می دهــد از 
ایــن رو چنانچه این اتفــاق رخ دهد 
بزرگ ترین تراژدی یک دهه اخیر برای 
سرخپوشان پایتخت و هوادارانشان رقم 

خواهد خورد.
هرچند اعضای سه نفره هیئت مدیره 
پرســپولیس تاکنون بارها ادعا کردند 
حقــوق معوقه برانکو و طلــب وی را 

پرداخت خواهند کرد اما این وعده هرگز 

عملیاتی نشــد تا نگرانی و استرس بابت این مسئله به 
بالاترین حد ممکن برسد و پرسپولیسی ها زیر سایه این 

کابوس وحشتناک زندگی روزمره خود را ادامه دهند.

داستان 5 درصد جریمه دیرکرد #
با اعتراض جدیدی که آن ها به رأی فیفا داشته اند، علاوه 
 بر مبلغی که فیفا تعیین کرده است، آن ها باید 5 درصد 
هم جریمه دیر کــرد بپردازند که از همین حالا باید به 
فکر تهیه این مبلغ هم باشند! با یک حساب سرانگشتی 
می توان متوجه شد که ســرخ ها بابت جریمه دیرکرد 
مبلغ قرارداد برانکو که بیش از یک میلیون یورو اســت 
باید مبلغــی در حدود 50 هزار یورو بپردازند که با نرخ 
ارز این روزهای بازار رقمی در حدود یک  میلیارد تومان 
می شود. پرسپولیسی ها می توانستند با هزینه کردن این 
پول در ورزشگاه شهید کاظمی تا مدت ها با خیال راحت 
زمین تمرینی خود را بیمه کنند و ضمن کاشت چمنی 
مطلوب، پیست دور زمین و همچنین برخی از امکانات 
لازم تمرینی را تهیه کنند، اما حالا باید این پول صرف 
یک بازی شود که نتیجه اش از پیش تعیین شده است 
و همه می دانند که این پرونده هم در فیفا تأیید شده و 

زمان پرداخت این پول ها فرا می رسد.

ورزش: یوفا اعلام کرد این احتمال وجود دارد که لیگ 
یک فرانسه  تا پیش از 2 آگوست )12 مرداد( به صورت 

مسابقات پلی آف دوباره از سر گرفته شود.
لیگ یک فرانسه تنها لیگ بزرگ اروپایی بود که در میانه 
بحران اپیدمی کرونا با تصمیم مقامات این کشور تعطیل 
شد و پاری سن ژرمن صدرنشین به عنوان قهرمان این 
فصل لیگ معرفی شــد. ولی حالا یوفا اعلام کرد که با 
وجود تصمیم مقامات فرانســه ممکن است این لیگ تا 
پیش از تاریخ 2 آگوســت یعنــی 12 مرداد، به صورت 

پلی آف از سر گرفته شود.

بازگشت آمیان؟#
وقتی فرانسه تصمیم گرفت لیگ یک را تعطیل کند پاری 
سن ژرمن به عنوان قهرمان معرفی شد و دو تیم مارسی 
و رن که در رتبه های دوم  و سوم جدول قرار داشتند هم 
جواز حضور در لیگ قهرمانان را بدست آوردند. دو تیم 
آمیان و تولوز هم که در قعر جدول حضور داشــتند به 

لیگ دو سقوط کردند.
در همان زمان تیم آمیان که سامان قدوس را در اختیار 
دارد به خاطر ســقوط به لیگ پایین تر پس از لغو لیگ 
فرانسه، رسماً از این اتفاق شکایت کرد. آمیان با 23 امتیاز 
در رده نوزدهم جای داشــت و تنها چهار امتیاز با تیم 
هجدهم اختلاف داشــت به لیگ پایین تر فرستاده شد. 
رئیس این باشگاه فرانسوی گفت: این تصمیم ناعادلانه و 
غیرمنطقی است و به هیچ وجه آن را قبول نخواهیم کرد. 
چگونه می توان دو تیم را به دسته پایین تر فرستاد حال 
آنکه یک چهارم لیگ باقی مانده است؟ او ادامه داد: لیگ 

از 3۸ هفته تشــکیل می شود و نه 2۸ 
هفته. ما به دادگاه شکایت کرده ایم و 
اطمینان داریم که عدالت در کنار ما 
خواهد بود و به ســود ما رأی داده 

خواهد شد.
قــدوس دربــاره از ســرگیری 
لوشــامپیونه گفت: این بهترین 
اتفاق ممکن برای ما خواهد بود. 
می توانیم برای بقا با تمام قدرت 

از حقمان  و  بجنگیم 
دفاع کنیم.

 

در آن روزهــا نمی دانــم چرا این تصمیــم را گرفتند. 
این تصمیم به ضرر تیم بود. مــا در جایگاهمان بودیم 
و نتوانســتیم بازی دیگری انجام دهیم اما ســقوط ما 
غیرعادلانه است. هنوز 10 بازی پیش رو داشتیم و باید 

صبر می کردند و چنین تصمیمی را نمی گرفتند.
قدوس در خصوص احتمــال ماندنش در تیم آمیان در 
صورت ســقوط این تیم به لیگ دو فرانسه تأکید کرد: 
این یک مسئله برای آینده است. من از شهر و باشگاهم 
لذت می بــرم. اینجا جَوی خانوادگی و دوســتانه دارد. 
امــا جاه طلبی من همواره بــازی در بالاترین و بهترین 
لیگ ها بوده اســت. لیگ دو فرانسه جزو پنج لیگ تاپ 
اروپا نیست. البته گاهی اوقات شما باید دو قدم به عقب 
برداریــد تا یک قدم به جلو برویــد. در حال حاضر این 

چیزی نیست که من در فوتبالم بخواهم.

لیون، شاکی اصلی#
در این مدت باشــگاه لیون که به دلیل قرار داشتن در 
رتبه هفتم جدول نتوانسته سهمیه اروپایی بدست بیاورد 
بیشترین اعتراض را به تصمیم فرانسه داشت. رئیس این 
باشگاه حتی تهدید کرده بود که علیه حکومت فرانسه 
اقدام قانونی انجام خواهد داد. لیون نخستین تیمی بود 
که در بیانیه ای خواســتار برگــزاری بازی ها به صورت 
پلی آف بود. با این ایده تیم ها با برتری ورزشی در زمین 
در جدول جایگاه خود را مشــخص می کردند. در ضمن 
این روش در راســتای بیانیه کمیتــه اجرایی یوفا بود و 
ویژگی بی طرفانه بودن، شفاف بودن و غیر تبعیض آمیز 

بودن را به همراه داشت. 

شکل جدید رقابت ها#
حالا الکســاندر ســفرین، رئیــس یوفا در 
اطلاعیه ای در این باره اعلام کرد:» قبل از 
هر چیز باید اعلام کنیم که تصمیم گیری 
درباره شــکل و فرمــت رقابت های ملی 
به عهده فدراســیون های ملی اســت. به 
خصوص با توجه به شرایط خاص بحران 
کرونــا و تمهیداتــی که هر کشــور برای 
مبارزه با این شرایط در نظر گرفته است. ولی 
همان طــور که یوفا چند هفته پیش اعلام کرد 
تصمیم مقامات فرانســوی برای تعطیلی فصل 

خیلی زود اتخاذ شد«.
رئیس یوفا در ادامه گفت:» با این حال، با توجه 
به اینکه فدراســیون های ملی می توانند در 
همکاری با مقامات مســئول کشورشان 
تاریخ مناســبی بــرای شــروع مجدد 
رقابت های ملی هر کشور تعیین کنند، 
تاریخ 2 آگوست 2020 تاریخ مناسبی 
بــرای پایان دادن بــه رقابت های ملی 

است«.

پرسپولیس و ایوانکوویچ منتظر رأی نهایی دادگاه عالی ورزش

پالس های مثبت برانکو
احتمال بازگشت لوشامپیونا پس از تعطیلی!

شانس به قدوس رو کرد

گزارش روز

 سلطانی فر: نرمش ما در اساس نامه 
به خاطر هواداران فوتبال بود

ورزش: وزیر ورزش و جوانان گفت: در بحث اصلاح اساس نامه تلاش 
ما براین بود که تغییرات به صورت قطعی یک بار برای همیشــه انجام 
شود تا در آینده مشکلی نداشته باشیم. وزیر ورزش و جوانان با اشاره به 
تغییرات صورت گرفته در اساس نامه فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: 
از سال ۸6 که آن اتفاقات برای فدراسیون فوتبال افتاد و این فدراسیون 
نزدیک به یک سال و نیم بلاتکلیف بود و تلاش کردیم تا اساس نامه در 

شرایط مطلوب کارشناسی و تغییرات انجام شود.
ســلطانی فر ادامه داد: مــا در وزارت ورزش هرکاری را که آغاز کردیم 
از جمله ورود بانوان به ورزشــگاه ها سعی براین بوده که کار به صورت 
قطعی انجام شــود. وی ادامه داد: در بحث اصلاح اساس نامه نیز همه 
تــلاش ما براین بود که این اصلاحیه به صــورت قطعی یک بار برای 
همیشه انجام شود تا در آینده مشکلی نداشته باشیم و این بلاتکلیفی 
برطرف شود. وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: برنامه ریزی ما این بود که 
در 25 اسفند انتخابات را برگزار کنیم ولی نظر فیفا براین بود که اول 
اساس نامه اصلاح شود و ما نیز قبول کردیم. وی افزود: با تلاش آقای 
نبی اصلاحیه ها روی اساس نامه انجام و به فیفا ارسال شد، در نهایت 
درخواست آن ها این بود که وزارت ورزش در مجمع نماینده ای نداشته 

باشد و این موضوع را در اساس نامه غیرقانونی دانستند.
وزیــر ورزش و جوانان افزود: این وزارتخانــه  به عنوان متولی اصلی 
ورزش کشــور که نقش حاکمیتی نیز دارد وظیفه خود می داند که بر 
امور نظارت داشته باشد. درست است که فدراسیون فوتبال یک نهاد 
مستقل است ولی مردم از ما انتظار دارند و هرجا که مشکلی پیش بیاید 
قطعاً دلیل مشــکل را از ما می پرسند. به خاطر منافع ورزش کشور و 
هواداران فوتبال ما این نرمش را انجام دادیم چون به هواداران این رشته 
احترام می گذاریم. تدبیر ما این بود که در مسئله اساس نامه فدراسیون 

فوتبال فشار نیاوریم.

ورزش: مدتی اســت که حســین کاظمی با بیماری »کنسر 
ریوی« دســت و پنجه نرم می کند. ایــن مربی جوان یکی از 
مربیان آینده دار والیبال ایران محسوب می شود و سال گذشته 
توانست همراه با تیم والیبال جوانان به عنوان باارزش قهرمانی 
جهان دست پیدا کند. با او گفت وگویی انجام داده ایم که در 

ادامه می خوانید:

مدتی است که در حال انجام شیمی درمانی هستی، س
در حال حاضر اوضاع جسمانی ات چگونه است؟

از وقتی مشخص شد که به بیماری »کنسر ریوی« دچار شده ام 
تلاش کردم که با این بیماری کنار بیایم. تا الان دو دوره شیمی 
درمانــی را طی کرده ام و از چند روز دیگر هم ســومین دوره 

شیمی درمانی را آغاز خواهم کرد.

نکته جالب توجه درباره تو این اســت که به خوبی س
توانسته ای روحیه ات را حفظ کنی.

برای اینکه این بیماری را شکست دهی ابتدا باید آن را بپذیری و 
روحیه خوبی داشته باشی. سعی کردم به این بیماری فکر نکنم. 
البته روند درمانی سبب شده بدنم ضعیف شود، اما مدتی است 

که ورزش می کنم تا سوخت وساز بدنم نرمال شود.

این روز ها پسرت تیام را می بینی؟س
تیام همیشه در کنارم است. او بزرگ ترین انگیزه من برای اینکه 
سلامتی ام را بدست بیاورم است. تیام الان 4 ساله شده و واقعاً یکی 

از امید های من برای ادامه روند درمانم پسرم به حساب می آید.

حتماً خبر داری که تیم کاله منحل شد.س
بله، متأســفانه کاله امسال تیمداری نمی کند. واقعاً هضم این 
اتفاق خیلی ســخت است. افتخار داشتم که حدود 10 سال با 
ایــن تیم کار کنم و واقعاً بایــد از کاله به خاطر همه کارهایی 
که برای والیبال ایران انجام داد  تشــکر کنم.  کاله یک باشگاه 
حرفه ای بود و به والیبال ایران خدمت زیادی کرد و همه باید 
قدردان این باشگاه باشند. خودم را مدیون باشگاه کاله می دانم و 

هیچ وقت محبت های این باشگاه را فراموش نمی کنم. 

مسئولان باشگاه کاله سراغت را می گیرند؟س
اول اینکه من از هیچ کس توقعی نــدارم؛ چون همه به اندازه 

خودشان مشــکلات دارند. البته بهمن سلیمانی لطف دارد و 
همیشه جویای حالم است و حتی گفت که اگر نیاز باشد من را 
به خارج از کشور اعزام می کند. همین طور محمد شعبانپور هم 

خیلی به من لطف داشته و باید از او هم تشکر کنم.

بهروز عطایی هم که سال ها در کاله و تیم جوانان در س
کنار هم بودید. دلت برای اینکه دوباره در کنارش کار 

کنی تنگ نشده؟
قطعاً دلم برای کار کردن در کنار آقا بهروز تنگ شــده است. 
البته او در این مدت که بیمار شــده ام مدام کنارم بوده و باید 
از این مربی بااخلاق تشکر کنم. آقا بهروز هم به لحاظ اخلاقی 

و هــم به لحــاظ فنی یک الگو برای من اســت. در طول این 
سال ها چیز های زیادی از او یاد گرفتم و کار کردن در کنارش 
لذتبخش اســت. به نظر من او به لحاظ مدیریت و همچنین 
داشــتن کاریزمای مربیگری، بهترین مربی ایران است و این 
کاریزمــا و مدیریت به درد تیم ملی والیبال می خورد. او مدیر 
به تمام معناســت و همیشــه در روز های پرتنش هم آرامش 
دارد و هیچ وقت عصبانیتش را ندیده ام. ضمن اینکه بســیاری 
از ستاره های والیبال ایران را آقا بهروز به والیبال ایران تحویل 
داده و او نحوه کار کردن با بازیکنان جوان و همین طور بازیکنان 

بزرگ را می داند.

درباره قهرمانی در رقابت هــای جوانان جهان هم س
صحبت کن.

این قهرمانی یکی از بهترین اتفاق های دوران حرفه ای من است. 
در رقابت هــای جوانان جهان بازیکنان و کادر فنی تیم از جان 
مایه گذاشتند و در نهایت با مدیریت و مربیگری بهروز عطایی 
توانستیم قهرمان شویم. واقعاً لحظات خیلی شیرین و زیبایی 
در بحرین داشتیم و امیدوارم باز هم شاهد چنین قهرمانی هایی 

باشیم.

و صحبت پایانی.س
خدا را شکر وضعیت خوبی دارم. از همه مردم می خواهم دعایم 
کنند تا بتوانم سلامتی ام را دوباره بدست بیاورم. از خانواده ام که 
همیشه در کنارم هستند و همین طور از بزرگان والیبال که در 

این چند وقت جویای حالم بودند تشکر می کنم.

پای مدافع برزیلی روی گلوی استقلال

پادوانی غرامت 157 میلیاردی می خواهد
ورزش: مدافع برزیلی سابق استقلال در 
اقدامی عجیب بابت نقص عضوی که در 
این باشگاه برایش به وجود آمده به فیفا 
شکایت و طلب خسارت میلیون دلاری 

کرده است. 
لئاندرو پادوانی بازیکنی است که در لیگ 
شــانزدهم با استقلال قراردادی دوساله 
امضا کرد اما در لیــگ هفدهم اتفاقی 
برای او رخ داد که سبب شد این بازیکن 
توان حرکتی خود را از دست بدهد، در 
بازی برگشت برابر فولاد که در ورزشگاه 
غدیر اهواز برگزار می شد در یک صحنه 
پادوانی با آرمین سهرابیان برخورد کرد، 
با گردن به زمین افتاد و همین مسئله 
باعث شد با ضایعه نخاعی روبه رو شود 

و توان حرکتی خود را از دست بدهد.
پــس از این اتفــاق پادوانی بارها چه 
زمانی که در ایران حضور داشت و چه 
زمانی که به کشــورش سفر کرد در 
مصاحبه های خود از اینکه اســتقلال 
پــول او را نمی دهد ابراز ناراحتی کرد 
اما حالا که احمد سعادتمند توانسته 
مبلغ بدهی معوقه او را تأمین کند او 
حاضر نیست به باشگاه شماره حساب 

بدهد.

شکایت 9 میلیون دلاری#
ماجــرا از این قرار اســت که پادوانی 
زمانی که به برزیل رفت از اســتقلال 
بــه فیفا شــکایت و بــه خاطر نقص 
عضــوی که در این باشــگاه نصیبش 
شــده خواســتار غرامــت 9 میلیون 
دلاری )حــدود 157 میلیارد تومان( 
شــد. این موضوعی است که از سوی 
فیفا رد شــد و در رأی فدراســیون 
جهانی فوتبال اســتقلال به پرداخت 
تنها 100 هــزار دلار بدهی معوقه او 
محکوم شــد اما مدافع برزیلی سابق 
استقلال نسبت به رأی فیفا به دادگاه 

CAS شــکایت کرده اســت تا شاید 
بتواند مبلغ مورد نظر خود را از آبی ها 
بگیرد. به همین دلیل هم هست که او 
فعلًا حاضر نشده مبلغ 100 هزار دلار 
که فیفا حکم داده است را از استقلال 

دریافت کند.

کار به CAS کشید#
کاظم قیــم مدیر روابــط بین الملل 
باشــگاه اســتقلال با تأیید این خبر 
گفت: بله این مســئله درست است و 
آقای پادوانی از ما درخواست دریافت 
غرامت 9 میلیون دلاری کرده بود که 

این حکم از سوی فیفا رد شد. او حالا 
 CAS دوباره به ایــن حکم در دادگاه
اعتراض کرده است که باید دید دراین 

باره چه اتفاقی رخ می دهد. 
او در پاسخ به این سؤال که آیا امکان 
تغییر این حکم در دادگاه CAS وجود 
دارد یا نه هم گفت: به هرحال پادوانی 
از حق قانونی خود استفاده کرده است 
اما تجربه نشــان داده است که خیلی 
کــم دادگاه CAS رأی فیفا را تغییر 
بدهد و مــن فکر نمی کنم دراین باره 

خطری استقلال را تهدید کند. 

غرامت نقص عضو#
اما ســؤال اصلی که دراین باره پیش 
مــی آید این اســت که آیــا دریافت 
غرامت به دلیل نقص عضو در فوتبال 
اسکندری  ارســلان  اســت؟  مرسوم 
ورزش  حقوقی  مســائل  کارشــناس 
موضوع  ایــن  می گوید:  بــاره  دراین 
چیز مرســومی نیســت و فیفا قانون 
مشــخصی دراین گونه مــوارد ندارد. 
خودتان هم دیدید که فیفا درخواست 
پادوانی را رد کرده است و فقط برای 
بدهی های معوقه اش حکم داده است. 

نخستین واکنش مربی والیبال به مبارزه با بیماری سخت

کاظمی: برای شکست دادن بیماری باید آن را بپذیرم

ضد  حمله

آب پاکی رادولوویچ روی دست ذوبی ها
ورزش: میودراگ رادولوویچ، سرمربی اهل مونته نگرو تیم ذوب آهن اصفهان 
از روز 11 ماه مارس در شهر »پودگوریتسا« به سر می برد. او می گوید که از 

نظر روحی و فیزیکی قادر نیست به ایران برگردد.
رادولوویچ پس از دریافت دعوت نامه باشــگاه ذوب آهن برای بازگشــت به 
اصفهان گفت: آن ها می خواهند که به ایران برگردم ولی شرایط به  مراتب 
بدتر از زمانی است که ایران را ترک کردم. سرمربی ذوب  آهن ادامه داد: من 
نمی خواهم به ایران برگردم چون نخســت هیچ پروازی برای ایران وجود 
ندارد، در درجه دوم، مقامات دولتی از مردم خواســته اند به کشورهایی که 
میزان زیادی موارد ابتلا به ویروس کرونا دارند سفر نکنیم. من از نظر ذهنی 
به هیچ وجه نمی توانم در مورد زندگی خودم ریســک کنم. من با موافقت 

باشگاه ایران را ترک کردم.

لیگ برتر به تعویق افتاد
فولاد-استقلال ۴ تیر

ورزش: ســازمان لیگ فوتبــال ایران از تعویق یک هفتــه ای دیدارهای 
باقی مانده لیگ نوزدهم خبر داد. حیدر بهاروند رئیس سازمان لیگ فوتبال 
ایران در نامه ای به مدیران باشــگاه ها و رؤســای هیئت های فوتبال لیگ 
برتری از افزایش زمان آماده سازی تیم ها برای از سرگیری رقابت های لیگ 
نوزدهم خبر داد. بنابراین دیدار معوقه فولاد خوزستان و استقلال تهران روز 
چهارشنبه 4 تیرماه برگزار می شود و سپس مسابقات هفته بیست و دوم از 

روز یکشنبه هشتم تیرماه آغاز شود.

پاسخ منفی بیرانوند به درخواست گل محمدی
ورزش: مسئولان آنتورپ با توجه به بازگشایی پروازهای خارجی خواهان 
حضور بیرانوند در تســت های پزشکی و تمرینات خود شده است. این در 
حالی است که تا پایان رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران 9 هفته و بازی های 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آســیا که پرسپولیس نیز در آن حضور دارد 
چهار دیدار باقی مانده است. تعویق بازی های داخلی فوتبال ایران سبب شده 
تا یحیی گل محمدی راضی به جدایی زودهنگام دروازه بان شماره یک خود 
نباشد و مسئولان باشگاه پرسپولیس خواهان تعویق زمان حضور بیرانوند به 
آنتورپ شوند اما مدیران این باشگاه بلیت بیرانوند را برای چهارشنبه هفته 
جاری آماده کرده اند تا ضمن حضور در تست های پزشکی بتواند در تمرینات 
نیز شرکت کند. دروازه بان پرسپولیس نیز با توجه به قرارداد سه جانبه خود 
با پرسپولیس و آنتورپ اعلام کرده است امکان مخالفت شخصی با رفتن 

به آنتورپ را ندارد و تابع تصمیمات و توافقات احتمالی دو باشگاه است.

نانت فرانسه خواهان جذب کاوه رضایی
ورزش: ســایت »voetbal24« بلژیک در گزارشــی با تیتر »کلاب بروژ 
ســیگنال واضحی از رضایی به آنتورپ ارسال می کند«. به تشریح آخرین 
وضعیت کاوه رضایی مهاجم ایرانی شــاغل در بلژیک پرداخته است. این 
سایت نوشــت: »کلاب بروژ می خواهد کاوه رضایی را بفروشد. یک انتقال 
قرضی جدید به شــارلروا، دیگر گزینه بروژ نیســت. علاوه بــر این، بروژ 
می خواهد با فروش این بازیکن ایرانی پول بدست بیاورد. این سایت بلژیکی 
در ادامه آورده اســت: »به همین دلیل کلاب بروژ می خواهد چند میلیون 
پولی که روی کاوه رضایی سرمایه گذاری کرده است را زنده کند. تیم های 
آنتورپ )بلژیک( و نانت )فرانسه( از جمله تیم هایی هستند که علاقه زیادی 

به جذب این بازیکن نشان داده اند«.

سکان ملوان در دستان اکبر میثاقیان 
ورزش: باشگاه ملوان بندرانزلی پس از اعلام خبر قطع همکاری با محمد 
احمدزاده سرمربی این تیم اقدام به معرفی جانشین وی کرد. اکبر میثاقیان 
که سابقه حضور با پیراهن این تیم را در کارنامه فوتبالی خود دارد به عنوان 
سرمربی جدید ملوان انتخاب شد. ملوان که در لیگ دسته اول فوتبال کشور 
حضور دارد با 24 امتیاز در رده هفدهم جدول قرار دارد تا باشگاه ریشه دار 

فوتبال ایران در آستانه سقوط به لیگ دسته دوم باشد.

بازگشت محسن کریمی به تمرینات استقلال
ورزش: محســن کریمی که نیم فصل اول را به دلیل مصدومیت از دست 
داده بود با پایان دوران مصدومیتش و با اجازه کادر پزشــکی، از دیروز در 
تمرینات آبی پوشــان حضور پیدا کرد. وی کــه قرار نبود در این فصل به 
دلیل مصدومیت دوباره به تمرینات بازگردد به دلیل شیوع بیماری کرونا و 
تعطیلات سه ماهه لیگ مصدومیتش به پایان رسید و حالا  در کنار سایر 
بازیکنان استقلال تمرین می کند. به جز محسن کریمی، داریوش شجاعیان 
و عارف غلامی هم مصدومیتشــان به پایان رسیده و همگی در تمرینات 

حاضر هستند.

دردسرجدید اسپانسرها برای استقلال
ورزش: یکی از بانک های بزرگ کشــور در آستانه عقد قراردادی خوب با 
باشگاه استقلال بود که شکایت کارگزار پیشین این باشگاه از کارگزار جدید 
منجر به توقف این توافق شد، توافقی که اگر صورت می گرفت می توانست 
اتفاقات خوب و بزرگی را برای آبی پوشان رقم بزند. پس از رایزنی های معاون 
اقتصادی باشگاه استقلال با مدیران ارشد این بانک، توافق همکاری حاصل 
شد که قبل از نهایی شدن این توافق و عقد قرارداد، مسئولان بانکی به دلیل 
شکایت شرکت آریا برتر، کارگزار پیشین استقلال از کارگزار جدید باشگاه 
در نهایی کردن این توافق تردید کرده تا در نهایت این پروژه متوقف شود. 
استقلالی ها مترصد آن هستند تا با حل مشکل ایجاد شده بتوانند توافق با 

این بانک را نهایی نمایند.

آبی ها در لیگ برتر فوتسال
ورزش: باشگاه استقلال با خرید امتیاز تیم ستارگان ورامین فصل آینده در 
لیگ برتر فوتسال شرکت می کند. در روزهای گذشته خبر تیمداری باشگاه 
استقلال در لیگ برتر فوتسال بازتاب زیادی در رسانه های مختلف داشته و 
اهالی فوتسال را به بازگشت هیجان بیشتر در لیگ برتر امیدوار کرده است. 
استقلال با مدیریت احمد سعادتمند برنامه ریزی خود را برای تیمداری در 
فوتسال ارائه داده و از فصل بعد قطعاً آبی پوشان به جمع دیگر تیم های لیگ 
اضافه می شوند. این اتفاق با خرید امتیاز تیم فوتسال »ستارگان ورامین« که 
در تیم برتر لیگ حضور داشت رقم خورده و استقلالی ها کار خود را در این 

ارتباط پیش برده اند.

تست کرونا کی روش استنلی منفی شد
ورزش: مهاجم برزیلی تیم فوتبال سپاهان که روز شنبه به اصفهان رسید 
و تست های پزشکی را پشت سر گذاشت، از دیروز تمرینات خود را زیر نظر 
مربی بدنساز آغاز کرد. پس از انجام تست های پزشکی و اعلام آن به کادر 
سپاهان، مشخص شــد نتیجه PCR کی روش استنلی منفی است و این 
بازیکن دیروز تمرینات خودش را به صورت اختصاصی آغاز کرد و از امروز 

می تواند به تمرینات گروهی اضافه شود.

منهای فوتبال

ورزش در سیما

 تأکید ویژه تربیت بدنی آستان قدس رضوی
بر پروتکل های بهداشتی

ورزش: در راستای اجرای پروتکل های بهداشتی در اماکن ورزشی تربیت 
بدنی آستان قدس رضوی ایستگاه تب سنجی ویژه مراجعان و ورزشکاران 
را همراه با ضدعفونی کردن لباس و کیف ورزشکاران از طریق دستگاه و 
نیروی انسانی آموزش دیده انجام می دهد. گفتنی است، در این ایستگاه 
در صورت دارا بودن تب مراجعه کننده اجازه ورود به سالن های ورزشی 
را نخواهد داشت. ضمن اینکه ضدعفونی کردن تجهیزات و سالن ها، چاپ 
بنرهای اطلاع رسانی و رعایت فاصله گذاری در رختکن ها و محدود کردن 
تعداد ورزشکاران از جمله اقدامات مؤثری است که تربیت بدنی آستان 

قدس رضوی این روزها در دستور کار خود قرار داده است.
 

آغاز تمرین مجازی دارندگان سهمیه المپیک  
از ۲۴ خرداد

ورزش: با توجه به اســتقبال ورزشکاران از تمرینات مجازی در شرایط 
کرونایی ایران، کمپ مجازی بازی های المپیک 2020 با حضور دارندگان 

سهمیه المپیک از روز  شنبه 24 خرداد ماه آغاز می شود.
به همین منظور در روز شنبه 24 خرداد بخش نخست، روز دوشنبه 26 
خرداد بخش دوم، روز یکشنبه اول تیرماه بخش سوم و روز چهارشنبه  
سوم تیرماه همزمان با روز جهانی المپیک بخش چهارم  نخستین مرحله 
از کمپ مجازی بازی های المپیک 2020 با حضور سهمیه گیران المپیک 
توکیو برگزار می شــود. کمپ مجازی تمرینی فوق به صورت آنلاین از 
طریق شبکه های اجتماعی کمیته در دسترس علاقه مندان قرار گرفته 
و عزیزان می توانند از آن بهره ببرند. از ســوی مرکز نظارت بر تیم های 
ملی بســته های لوازم تمرینی شــامل هفت وسیله تمرینی تهیه و به 
فدراسیون هایی که موفق به کسب سهمیه المپیک توکیو شده اند ارسال 
شد تا در اختیار ورزشــکاران المپیکی 2020 قرار گیرد. همچنین در 
مرحله دوم کمپ مجازی بازی های المپیک توکیو ورزشکاران رشته هایی 
همچون وزنه برداری، ژیمناستیک، قایقرانی و تنیس روی میز که شانس 

بسیاری برای کسب سهمیه دارند به این کمپ اضافه می گردند.
           

پاریس، آخرین شانس کمانداران در راه المپیک
ورزش: فدراسیون جهانی تیراندازی با کمان تاریخ برگزاری مسابقات 

توزیع سهمیه المپیک را اعلام کرد.
این مسابقات شامل مسابقات قاره ای و جهانی است که قرار است سهمیه 
المپیک در آن ها توزیع شود. با توجه به اینکه مسابقات قاره  آسیا تمام 
شده و سهمیه های قاره ای توزیع شده است، ایران تنها در یک مسابقه 
جام جهانی باید شانس خود را برای افزایش سهمیه المپیک امتحان کند.

مســابقات جام جهانی قرار بود خرداد ماه امسال در آلمان برگزار شود 
اما با شــیوع ویروس کرونا این مســابقات لغو شــد و تاریخ جدید این 
مســابقات خرداد 1400 به میزبانی فرانسه و شهر پاریس تعیین شده 
است. تیراندازی با کمان ایران توسط میلاد وزیری در مسابقات آسیایی 
تایلند یک سهمیه المپیک توکیو را کسب کرده است. تاکنون تکلیف 57 
درصد از سهمیه های تیراندازی با کمان برای حضور در المپیک 2020 
مشخص شده است. مسابقات کسب سهمیه در اروپا و آمریکا باقی مانده 
است و در نهایت آخرین مسابقات کسب سهمیه، مسابقات جام جهانی 

پاریس خواهد بود که ایران نیز در این رقابت ها حضور خواهد داشت.
             

استارت ستاره ایرانی با نانجینگ از 31 خرداد
ورزش: تیم نانجینگ در سی و یکمین دیدار فصل خود باید به مصاف 
تیم پنجم جدول CBA برود. پس از چند ماه بلاتکلیفی بالاخره لیگ 
بسکتبال چین قرار است از 31 خردادماه بدون حضور تماشاگران برگزار 
شود؛ جایی که حامد حدادی هم به عنوان ستاره بسکتبال ایران حضور 
خواهد داشت. حامد حدادی و یارانش که برای رسیدن به پلی آف لیگ 
CBA می جنگند، بیستم ژوئن باید به دیدار ژیجیانگ گوانگشا که در 
جایگاه پنجم جدول رده بندی رقابت های فصلی قرار گرفته بروند. این 
دیدار که رقابت خانگی محســوب می شود، به دلیل برگزاری متمرکز 
بازی ها، ســاعت 11 )به وقت تهران( شــنبه 20 ژوئن )31 خرداد( در  
سالن شــهر کوئیندائو برگزار می شود. نانجینگ تاکنون با 12 پیروزی 
و 1۸ شکســت در رتبه سیزدهم لیگ چین قرار دارد و پیروزی در این 
دیدار شانس یاران حدادی را برای رسیدن به پلی آف بیشتر خواهد کرد.

             
رواسی، سرمربی وزنه برداران پارالمپیکی شد

ورزش: علی اصغر رواســی به عنوان سرمربی تیم ملی پاراوزنه برداری 
برای حضور در پارالمپیک توکیو انتخاب شد. جلسه مسئولان انجمن 
وزنه برداری جانبازان و معلولان در فدراســیون برگزار شد؛ نشستی که 
در آن اســبقیان رئیس فدراسیون و حسین رضازاده سرپرست انجمن 
پارا وزنه برداری حاضر بودند. در این نشست علی اصغر رواسی به عنوان 
سرمربی تیم ملی و سیدمحمدرضا میرشفیعی نیز به عنوان دبیر انجمن 
معرفی شدند. پیش از این تا چند ماه قبل حسین توکلی سرمربیگری 
وزنه برداران پارالمپیکی را برعهده داشت، اما از سمت خود کنار رفت. با 
روی کار آمدن حسین رضازاده حالا رواسی باید ملی پوشان وزنه برداری 
معلولان را برای حضور در پارالمپیک توکیو آماده کند. رواسی قبلاً هم 
سابقه سرمربیگری در تیم ملی پاراوزنه برداری را داشته و حالا مأموریت 
مهم تری را در فاصله یک سال مانده تا پارالمپیک توکیو برعهده گرفته 

است.
            

مجتبی میرزاجانپور سپاهانی شد 
ورزش: دریافــت کننده تیم ملی والیبال با عقد قــراردادی راهی تیم 
سپاهان شد.  مجتبی میرزاجانپور که در سال های اخیر بیشتر در ترکیب 
تیم ملی والیبال ایران حضور داشــته، پس از یک فصل حضور در تیم 
شهرداری ورامین برای لیگ برتر در سال 99 راهی تیم سپاهان شد. این 
بازیکن دریافت کننده که دو فصل قبل در تیم کاستلانای ایتالیا بازی 
می کرد، با وجود اینکه گفته بود از تیم های خارجی پیشــنهاد دارد، بار 

دیگر ترجیح داده در لیگ برتر ایران بازی کند.
پیش از این هم ســپاهان بازیکنانی همچون علی اصغر مجرد و مهدی 
مرندی را جذب کرده بود. زردپوشان اصفهانی با هدایت رحمان محمدی راد 

به دنبال قهرمانی در لیگ برتر سال 99 هستند.

سینا حسینی: احمد سعادتمند در نخستین روز از سومین ماه 
فعالیتش به عنوان مدیرعامل باشگاه استقلال در کنار انتخاب احمد 
مددی به عنوان معاون ورزشــی باشگاه استقلال با استعفای علی 

خلف سرپرست روابط عمومی خود موافقت کرد. 
البته کنار رفتن علی خلف از اســتقلال دور از انتظار نبود، چون 
مخالفان سرسخت سعادتمند هیچ تمایلی نداشتند کادر اجرایی 
مدنظر مدیرعامل در باشگاه روی کار بیایند، به همین دلیل پس 
از تشکیل نخستین جلسه هیئت مدیره در سال 99پس از انتخاب 
ســعادتمند به عنوان مدیرعامل، رئیس هیئت مدیره در اقدامی 
عجیب و غیر متعارف مدعی شــد افرادی که به تازگی در باشگاه 
منصوب شده اند قرار است دیگر با باشگاه همکاری نداشته باشند!

مهره های در سایه#
البته در آن زمان سعادتمند برابر این اعمال فشار مقاومت زیادی به 
خرج داد اما وقتی پای مهره های در سایه به میان آمد، مدیرعامل 
استقلال نتوانست مقاومت زیادی به خرج دهد از این رو با استعفای 
تحمیلی علی خلف موافقت کرد تا یک گام به عقب برود. اما این 
پایان کار نخواهد بود، منتقدان ســعادتمند حالا به دنبال حذف 
معاون اجرایی باشگاه استقلال هستند، کسی که تا به امروز به دلیل 

مخالفت های فراوان احمد سعادتمند هنوز انتصاب او را به صورت 
رسمی اعلام نکرده است. فرد بعدی که بعد از جدایی علی خلف 
باید از استقلال جدا شود مهدی روحی دوست صمیمی مدیرعامل 

استقلال است!
البته که ســعادتمند در تلاش است مانع از این کار شود اما تیم 
مقابل او به واسطه قدرت نفوذی که در وزارتخانه دارند وی را وادار 
به تسلیم خواهند کرد تا اطراف سعادتمند خالی تر از همیشه شود. 

اما علت این تغییرات چیست؟
گفته می شــود برخی نزدیکان وزارت ورزش در تلاش بودند که 
مهره های خود به ســعادتمند را تحمیل کنند اما سعادتمند به 
توصیه مشاورانش از این کار سرباز زد. حالا منابع خبری نزدیک به 
باشگاه استقلال مدعی اند، پازل تغییرات به صورت قطره چکانی 
و گام به گام در حال اجراست و سناریو تغییرات با حذف منتقدان 
وزیر ورزش در بدنه اجرایی باشگاه استقلال کامل خواهد شد! اما 
پرسشــی که منتقدان در برهه کنونی مطرح می کنند این است 
که آیا احمد سعادتمند در قبال این اتفاقات آیا می تواند از موضع 
قدرت برخوردار باشــد یا اینکه به مدیرعامل بدون اختیار تبدیل 

خواهد شد؟

مدیرعامل خلع سلاح می شود
تغییرات زیر پوستی در کادر اجرایی استقلال

جام حذفی آلمان
ساربروکن - بایرلورکوزن

    سه شنبه ۲0 خرداد - ۲3:15 از شبکه ورزش
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ادب و هنرادب و هنر

در حاشیه تولد »طفلی به نام شادی«

بالاخره پس از قریب به 20 ســال، مجموعه جدیدی از شعرهای دکتر 
محمدرضا شفیعی کدکنی در آستانه انتشار قرار گرفت. کتاب »طفلی به 

نام شادی« به وسیله انتشارات سخن در مرحله  پیش فروش است.
این خبر از چند جهت اهمیت دارد. یکی اینکه دوســتداران شــعر این 
شــاعر و پژوهشگر گرانقدر پس از دو دهه، مجموعه جدیدی از آثار او را 
خواهند داشت و البته دو دهه زمان بسیاری است. بسیار شاعران جوان را 
می بینیم که هنوز کارشان به مرحله  قابل قبولی نرسیده، به انتشار کتاب 
دست می زنند و تا آن کتاب به فروش نرفته، کتاب دیگر را به وسیله ناشر 
دیگری به بازار می فرســتند و البته کتاب هایی کم جان هم از نظر تعداد 

صفحات و هم از نظر کیفیت. 
وجه اهمیت دیگر این اســت که نشان می دهد جناب دکتر محمدرضا 
شفیعی کدکنی با همه استغراق در پژوهش های ادبی، همچنان در کار 
شعر فعال است و از آن دسته از استادان دانشگاه و پژوهشگرانی نیست 

که وجه آکادمیکشان به مرور شخصیت شعری شان را کمرنگ سازد.
ما شــاعران دانشگاهی بسیار داشته ایم، ولی دکتر شفیعی کدکنی را به 
جرئــت می توان نمونه عالی تعادل و کمال در هر دو وجه آن دانســت. 
یعنی می توان گفت او در بین دانشــگاهیان از بهترین شاعران و در بین 
شاعران، از بهترین دانشگاهیان بوده است. این تعادل در کار دکتر شفیعی 
بسیار جالب است. غالب شــاعران دانشگاهی با رهیافت های نوین شعر 
فارسی میانه خوبی ندارند و برعکس بسیاری از نوگرایان، با ذوق و سلیقه 
آکادمیک بیگانه اند. به نظر می رسد  دکتر شفیعی کدکنی از این جهت 
یگانه باشد و تنها کسی که در این زمینه به او نزدیک شد، مرحوم قیصر 

امین پور بود.
موضوع دیگری که خالی از اهمیت نیست،  پیش فروش شدن این کتاب 
شعر است. من نمی دانم به این قضیه از وجه مثبت یا منفی نگاه کنم. از 
جهتی اینکه کتاب دکتر شفیعی کدکنی پیش فروش می شود، می تواند 
نشانگر این باشد که علاقه مندان بسیاری وجود دارند که در انتظار انتشار 
این کتاب هستند و ناشر با آگاهی از این اشتیاق و انتظار، به پیش فروش آن 
اقدام کرده است. این می تواند وجه امتیاز و برتری  باشد که البته مهم است.

امــا اگر از یک جنبه دیگر بنگریم، اینکه ناشــری کتابی را پیش فروش 
می کند، نمی تواند مایه این نگرانی باشــد کــه نکند دیگر اطمینانی یا 
برآوردی از وضعیت توزیع کتاب پس از انتشــار ندارد و به این وســیله 
می خواهد ضمن تأمین ســرمایه انتشار کتاب، زیان های احتمالی در اثر 

استقبال نشدن از آن را به حداقل برساند.
به نظر می رســد این پیش فروش کردن کتاب که البته سابقه هم دارد 
و جدید نیســت، می تواند یک عامل دیگر هم داشته باشد و آن، امکان 
چاپ دیجیتال کتاب در سال های اخیر است، به طوری که انتشار کتاب 
در شمارگان اندک، در حد چندصد نسخه و یا حتی چند ده نسخه هم 
مقدور اســت. با این وصف برای ناشر دشوار نیست که مثلاً با به فروش 
رسیدن 100 نسخه از کتاب به صورت پیش فروش، 100 نسخه از آن را 
منتشر کند و به آن افراد برساند. یا حتی تعداد کمتر. به نظر می رسد ما 
با یک نظام جدید در انتشار و شمارگان کتاب مواجهیم، یعنی انتشارهای 
پیاپی کتاب ها در شــمارگان اندک، بسته به نیازی که پیش از این بیان 
شــده است. من در مورد بازار نشر  کتاب شعر آن  مقدار وقوف ندارم که 
بتوانم این قضیه را ارزشیابی کنم، ولی می شود انتظار داشت این مکانیسم 
جدید از این پس رونق بیشتری بگیرد و البته سود و زیان های خاص خود 

را هم داشته باشد.

حمزه   ادب و هنر/ صدیقــه رضوانی نیا  
ولی پــور متولــد ســال 62 اســت. او اصالت 
کرمانشــاهی دارد، هر چند اکنون ساکن شهر 
کرج است. رشته تحصیلی اش ادبیات نمایشی 
از دانشــگاه صدا و سیماست. ولی پور سال 91 
کتابی با عنوان »به ســادگی معجزه« را منتشر 
کرد و سال 94 انتشارات سروش از این نویسنده 
جوان یک کتاب داســتان با مضمون رضوی با 
عنوان»جایی نزدیک بهشــت« منتشــر کرد. 

داستانی که ریشه در واقعیت دارد. 
ولی پور در ســفری کــه به شــهر امام رضا)ع( 
داشت، با پسربچه معلولی در حرم مطهر روبه رو 
می شود که اشتیاق او را برای نوشتن این کتاب 

برانگیخته است. 
»جایی نزدیک بهشــت« در قالب داستان بلند 
نوشته شــده اســت. این اثر در چند جشنواره 
از جمله جشــنواره داســتان رضوی و جشنواره 
بین المللــی کتــاب ســال رضوی که توســط 
آستان قدس رضوی برگزار می شود، برگزیده شد. 
در صفحه امروز با حمــزه ولی پور در خصوص  
ادبیــات رضوی بــه گفت وگو نشســته ایم که 

می خوانید.  

 چطور شــد که خواســتید داستانی با س
موضوع امام رضا)ع( بنویسید؟ 

مــن دوره ســربازی ام را در مشــهد گذراندم 
حدود ســال83 . آن سال ها زیاد حرم می رفتم 
و آدم هایی کــه زیارت می آمدند برایم جذابیت 
خاصی داشتند. در یکی از این زیارت ها پسربچه 
معلولــی را در حــرم دیدم که ســندروم داون 
داشت و از کرمانشاه به مشهد آمده بود و چون 
خودم کرد و اهل کرمانشــاه هستم توانستم با 
این بچه معلول زائر و خانواده اش ارتباط برقرار 
کنم. خاطره آن دیدار همیشــه در ذهنم ماند و 

علاقه مند شدم درباره او بنویسم.
در دوره دانشجویی هم سفری به مشهد داشتم 
کــه تأثیر زیادی روی من داشــت و خیلی آن 
زمان علاقه مند شدم درباره مشهد، امام رضا)ع( 

و زائرانش بنویسم.

فقط علاقه به این موضوع موجب شــد س
دست به قلم شوید؟

نه، هدف اصلــی ام ابراز ارادت بــه امام رضا)ع( 
بود. حــالا این ارادت در مجرای این قصه اتفاق 
افتاد. من خاطره های خیلی خوب و ماندگاری 
از مشهد و حرم در ذهن دارم که دوست داشتم 

این خاطرات را در قالب کتاب هم مطرح کنم.
به خاطر این کتاب تا جایی که توانستم تلاشم 

را کردم تا کتاب خوبی خلق شود.

برای نوشــتن داســتان به مستندات س

دیگر هم توجه داشتید یا فقط به خاطرات 
خودتان بسنده کردید؟ 

آن زمان که به مشــهد ســفر می کردم، ســراغ 
بخش های فرهنگی و بین الملل آســتان قدس 
می رفتم تــا اگر مطالــب مســتندی از زائران 
دارند به من بدهنــد که آن ها هم خیلی کمکم 
کردند. مثلًا خاطرم هست بخش زائران خارجی 
دستنوشته هایی از خاطرات زائران خارجی به من 
دادند که به لحاظ روحی خیلی به من کمک کرد 
و اثر خوبی روی من داشــت. من با این سفرها 
سعی داشتم خلأ مطالعه کتاب ها را جبران کنم. 
از طرفــی چون یکی از شــخصیت های اصلی 
داستانم ســندروم داون داشــت، خیلی درباره 
این بیماری مطالعه کــردم و فیلم دیدم، چون 
می خواســتم چهــره واقعی از ایــن کودک به 

مخاطبم بدهم.

به نظر شما داستان رضوی چه جایگاهی س
در میــان داســتان های ایرانــی دارد و 
نویسنده و مخاطب چقدر به این داستان 

علاقه نشان داده اند؟ 
ببینید فعلاً وضعیت نشــر به گونه ای اســت که 
نمی توان به طور خاص راجع به وضعیت داســتان 
رضوی صحبت کــرد، چون صنعت  نشــر ما در 
وضعیت نابسامانی به ســر می برد و این نابسامانی 
همه بخش های مربوط به کتاب را درگیر کرده است.  
ما نویســنده حرفه ای نداریم. تعریف نویسنده 

حرفه  ای این اســت که از طریق نوشتن ارتزاق 
کند، ولی وقتی در کشــور ما نویسنده مجبور 
اســت از صبــح تا شــب کار کند تــا بتوانند 
زندگی اش را بگذراند، نمی توان از او انتظار خلق 
اثر موفقی را داشــت. البته کتاب های خوبی با 
موضوع امام رضا)ع( تا به حال منتشــر شده که 
نمونه های موفق آن کتاب »اعترافات غلامان« 

حمید شــاه آبادی، » مفتون و فیروزه« ســعید 
تشکری و یا »پنجشنبه فیروزه ای« سارا عرفانی 
اســت که این آثار تا به حال چندین بار تجدید 
چاپ شده اند. این آثار توانســته اند موج ایجاد 
کنند که این ها ظرفیت ادبی ما را نشان می دهد، 
اما همچنان آن انتظاری که ما از ادبیات رضوی 

داریم، برآورده نشده است.

از دلایل س بــا کتاب یکــی  قهر مردم 
این  نابســامانی صنعت نشر اســت که 
مسئله در حوزه ادبیات رضوی هم صادق 
است. فکر می کنید چرا مردم ما کم کتاب 

می خوانند؟ 
مردم ما اکنــون خیلی درگیــر فضای مجازی 
شــده اند.همه یک گوشــی دستشــان است و 
اوقاتشــان را با آن می گذرانند و کســی کتاب 
نمی خواند. بیشــتر مردم علاقــه تصویری پیدا 
کرده اند. کلیپ، فیلم و عکــس و... می بینند و 
همه این ها جای خواندن کتاب را گرفته است.  
اما نکته این اســت که این پدیده در کل جهان 
اتفاق افتاده یعنی فضــای مجازی وارد زندگی 
حقیقی مردم شده، ولی مطالعه همچنان جایگاه 

خودش را دارد.  
علاقه به کتاب به فرهنگ جامعه ما برمی گردد. 
ما از ابتدا کتابخوان نبوده ایم و در این شرایط بد 

اقتصادی اصلًا کتاب نمی خوانیم.
اکنــون حدود 50 عنوان کتاب در رشــته های 

مختلف در کشــور چاپ می شــود با تیراژهای 
بســیار پایین، چــون مخاطبی ندارنــد. البته 
کتاب هــای خوبی هم داریم کــه تجدید چاپ 
می شــوند. مثلًا آثار مصطفی مســتور همیشه 

مخاطب خودش را دارد.

کتاب های خوبــی که به عنوان بهترین س
آثار داستان رضوی از آن یاد کردید، چقدر 

قابلیت جهانی شدن دارند؟ 
ببینید مخاطــب بین المللی، ادبیــات جهانی 
می خواهد. باید دغدغه جهانی داشــته باشــیم 
تا ادبیاتمان جهانی شــود. نمی شود با نگاه های 
بومی و محلی کتاب جهانی نوشت. به نظر من 
مضامین رضوی چون در ســاحت انســانیت و 
اخلاق گام برمی دارند، می توانند جهانی شوند. 
مثلًا مســائل معطوف به اخلاق، انسان مدرن و 
چالش هایی که دارد؛ یعنی مشترکات بشری که 
محدود به دین و مذهب خاصی نیست و فراگیر 
و جهان شمول و به لحاظ زمانی کهنه نمی شود، 

می تواند مخاطب فرامرزی داشته باشد. 

بــا توجه بــه وجود مضجع شــریف س
امام رضا)ع( در مشــهد، چرا نویسندگان 
ایشان  درباره  داســتان  نوشتن  به  کمتر 

توجه نشان داده اند؟ 
نوشتن درباره ائمه)ع( سخت است و وقتی قرار 
اســت این کتاب در قالب رمان و داستان باشد 
این ســختی مضاعف می شود، چون تاریخی از 
زندگی ائمــه)ع( وجود دارد کــه باید به آن ها 
پایبند باشیم، یعنی نویســنده نمی تواند صرفاً 
از تخیل خودش بــرای نگارش زندگی ائمه)ع(  

استفاده کند. 
قدم برداشــتن در این وادی بســیار سخت و 
حساســیت برانگیز اســت، اما این مسئله نباید 
و داستان نویسان  مانع خلاقیت رمان نویســان 
باشد. من اعتقاد دارم کتاب باید با روح مخاطب 

ارتباط برقرار کند و با لذت خوانده شود.

می دانید به خاطــر بیماری کرونا برای س
چند ماه درهــای حرم مطهر رضوی روی 
زائران بســته بود و چند روزی هســت 
که درها بازگشــایی شده، شما در چنین 
حضرت  رضا)ع(  میهمان  اگر  شــرایطی 

باشید به ایشان چه خواهید گفت؟
)مکث می کند( نمی دانم چه باید بگویم، در این 

باره حرف زدن خیلی سخت است. 
 از ایشــان می خواهم برای این مردم دعا کنند 
تا همه ما با این شرایط و سختی هایی که پیش 
روی ماســت، عاقبت بخیر شــویم. مردم ما به 
خاطر شــرایط کرونا متلاطم و نگران هستند و 

امیدوارم با دعای حضرت به آرامش برسند.

برش

موضوع  با  خوبی  کتاب های  البته 
منتشر  حال  به  تا  امام رضا)ع( 
آن  موفق  نمونه های  که  شده 
حمید  غلامان«  »اعترافات  کتاب 
فیروزه«  و  مفتون   « شاه آبادی، 
»پنجشنبه  یا  و  تشکری  سعید 
است  عرفانی  سارا  فیروزه ای« 
که این آثار تا به حال چندین بار 
تجدید چاپ شده اند و توانسته اند 
موج ایجاد کنند که این ها ظرفیت 
اما  می دهد  نشان  را  ما  ادبی 
همچنان آن انتظاری که ما از ادبیات 
رضوی داریم، برآورده نشده است

 j گفت وگو با حمزه ولی پور به انگیزه نوشتن داستانی با موضوع امام رضا

مضامین رضوی می توانند جهانی شوند 

در حوالی شعر 

محمدکاظم کاظمی، شاعر و پژوهشگر 
annotation@qudsonline.ir

تازه های نشر
دختری روس از آینده

چشمه: »سفر شگفت انگیز آلیسا« نوشته »ک. بولیچف« 
به تازگی منتشــر شده است.  این کتاب با ترجمه الهام 
کامرانــی معروف ترین کتاب از مجموعه  علمی-تخیلی 
»آلیســا ســلزنیوا؛ دختری از آینده« اســت که شامل 
50 رمان و داســتان کوتاه است و بارها به شکل کتاب 
با تصویرســازی های متنوع، فیلم، سریال، انیمیشن و 
بازی های ویدئویی به تصویر کشیده شده و به زبان های 
بسیاری از جمله انگلیسی، فرانسوی، آلمانی، اسپانیایی، 
ایتالیایی، فنلاندی، مجارســتانی، رمانیایــی، بلغاری، 

لهستانی، چک واسلواکی، چینی، ژاپنی و یونانی ترجمه شده است. »ایگور وسولودوویچ 
موژیکو« با نام مستعار »ک. بولیچف«، نویسنده، نمایش نامه نویس و مترجم مشهور 
روس متولد اکتبر 1934 در مســکو است. او به پاس زحمت هایش جوایز بسیاری 
بدســت آورده، از جمله جایزه  دولتی اتحادیه  شوروی و جایزه  ادبی الکساندر گرین.  
»سفر شگفت انگیز آلیسا«  برای گروه سنی 10 تا 13 سال مناسب است که از سوی 

نشر چشمه در دسترس علاقه مندان و نوجوانان به مطالعه قرار گرفته است. 

داستان پشه های فیلسوف!
سوره مهر: مجموعه سه جلدی »بیز بیز پشه« توسط 

طاهره ایبد نوشته شد.  
»بیز بیز پشــه« روایت ماجرای پنج پشــه است که 
در یــک زمان به دنیا می آیند و به نوعی اعضای یک 
خانواده اند؛ تولدشــان با بی اطلاعــی و بهت کامل از 
دنیای اطرافشان همراه است و در همین حین به طور 
غریزی متوجه نور تیر چراغ برق شده و به سمت آن 
پرواز می کنند. وقتی به نور می رســند، تیر چراغ برق 
می خواهد با تعریف کردن قصه ای برای این پشه های 

نوزاد آن ها را ســاکت کند و وقتی می گوید »یکی بود، یکی نبود...« سؤال هایی 
فلسفی برای این پشه ها ایجاد می شود و می پرسند اونی که بود کی بود؟ اونی که 

نبود کی بود؟ چرا فقط یکی بود دو تا نبود؟ و...  .
داستان نویس کودک و نوجوان در اثر تازه اش به نام »بیز بیز پشه« تلاش کرده 
با محور قرار دادن مسائل فلســفی در قالب طنز، کتابی متفاوت برای کودکان 

بنویسد.

انتشار رمانی از برگزیده نوبل ادبیات ۲۰۱۹
مروارید: کتاب »با گاوآهن استخوان مردگان را شخم 
بــزن« اثر الگا توکارچوک با ترجمــه دنیس آژیری، 
نویسنده و نمایش نامه نویس لهستانی، برگزیده جایزه 

ادبی نوبل 2019 شد.
داســتان این رمان درباره یانینا دوشیکو است که از نام 
خود بیزار اســت. این زن میانسال و عجیب و غریب در 
جنگلی دورافتاده در غرب لهستان زندگی می کند. عاشق 

ویلیام بلیک، شاعر بریتانیایی و عاشق طالع بینی است.
ماجراهای کتاب زمانی آغاز می شــود که او شاهد مرگ 

مرموز شماری از ساکنان منطقه، اعم از انسان و حیوان می شود و تصمیم می گیرد 
در مورد این مرگ ها تحقیق کند. این رمان ارتباط میان قدرت، پول و مردسالاری را 

واکاوی می کند و به بحران های زیست محیطی و سیاسی دنیای امروز ما می پردازد.
الگا توکارچوک که نویسنده  سرشناس لهستانی است در سال 2018 برای رمان 
»پروازها« برنده  جایزه  معتبر ادبی »من بوکر« شــد و در سال 2019 نیز جایزه 

نوبل ادبیات را بدست آورد.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )867109(

آگهی تغییرات شرکت رهروان نور توس شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 31993 و شناسه ملی 10380472062

به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1398,07,29 و نامه شماره 98,19,6950 مورخ 1398,08,01 مدیریت حج و زیارت استان خراسان 
رضوی تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - فضل ا... زارعی شاندیز بشماره ملی 0934929599 بسمت رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 2-حسین 
بسمت   0652445888 ملی  بشماره  شکیبامنش  3-محمدحسین  مدیره  هیئت  رئیس  نائب  بسمت   0938117106 ملی  بشماره  شاندیز  زارعی 
عضوهیئت مدیره 4-اشرف وطن دوست بشماره ملی 0941771806 بسمت عضوهیئت مدیره برای باقیمانده مدت تصدی هیئت مدیره تا 
تاریخ 1399,03,01 انتخاب گردیدند . کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور ورسمی و بانکی با امضای مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر 

خواهد بود 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )867150(

آگهی تغییرات شرکت سپید سایبان پارامیس شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 32152 و شناسه ملی 10380473648

به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1399,02,20 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - آقای مهدی گل باز به سمت نایب 
رئیس هیئت مدیره شماره ملی: 0061929492 آقای جعفر یوسفی به سمت رئیس هیئت مدیره شماره ملی: 0934059111 
آقای مهدی جوانمرد به سمت مدیر عامل وعضو هیئت مدیره شماره ملی: 0920627544برای مدت دو سال انتخاب 
شدند و کلیه چکها و اسناد و اوراق بهادار و تعهد آور شرکت به امضاء منفرد مدیر عامل همراه با مهر شرکت دارای اعتبار 

می باشد. 
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 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )867186(

 آگهی تغییرات شرکت اختر افروز شرق شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 26926 و شناسه ملی 10380423339

العاده مورخ 1399,02,15 در  ازمجمع عمومی فوق  اختیار  تفویض  به  وبنا  استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1399,02,20  به   
خصوص افزایش سرمایه شرکت وبا عنایت به اظهارنامه تنظیمی و همچنین سند حسابداری صادره مبنی بر تصفیه مطالبات و انتقال 
از حساب  نتیجه مبلغ 300000000 ریال  افزایش مزبور را عملی دانسته در  به حساب سرمایه هیئت مدیره شرکت  مطالبات مذکور 
بدهی شرکت کسر گردیده و به حساب سرمایه منظور گردیده است در نتیجه ماده 5 اساسنامه به شرح ذیل اصلاح می گردد : ماده 
5 اصلاحی : سرمایه شرکت مبلغ 500000000 ریال منقسم به 100 سهم 5000000 ریالی با نام می باشد که تماماً پرداخت گردیده 

است. 
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 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )867179(

 آگهی تغییرات شرکت آمایش و توسعه شرق شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 19864 و شناسه ملی 10380353773

سمت  به  یزدی  پاپلی  محمدحسین  آقای   -  : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات   1398,03,11 مورخ  مدیره  هیئت  صورتجلسه  استناد  به   
رئیس هیئت مدیره به شماره ملی 4430411921 خانم فاطمه وثوقی به سمت نایب رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل به شماره 
انتخاب  ملی 0037135341 آقای سیروس شفقی به شماره ملی 2753307970 به سمت عضو هیئت مدیره برای مدت دو سال 
شرکت  مهر  با  همراه  مدیره  هیئت  رئیس  و  مدیرعامل  مشترک  امضا  با  بانکی  و  رسمی  تعهدآور  اسناد  و  اوراق  کلیه  و  گردیدند. 

بود. معتبر خواهد 
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 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )867175(

 آگهی تغییرات شرکت بینای سیستم هوشمند شرق گستر شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 43372 و شناسه ملی 10380592467

به  باف  نیک  احسان   : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات   1399,02,29 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   
به شماره ملی 0730372995 به سمت  انیس راوریان  به شماره ملی 0938414021 و  شماره ملی 0941390764 و محمد نیک باف 
اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند. محمد رضا فدائی مقدم به شماره ملی 0056266601 به سمت بازرس 
اصلی و بهاره زروندی به شماره ملی 0945959915 به سمت بازرس علی البدل شرکت برای مدت یکسال انتخاب گردیدند. روزنامه 

کثیرالانتشار رسالت جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید.
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